
 

 
 

Αθήνα, 14 Οκτωβρίου 2020 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

 
Προς τον Υπουργό Υγείας 

 
ΘΕΜΑ: «Ανάγκη αναβάθμισης του Γενικού Νοσοκομείου Δυτικής       

Αττικής  «Η Αγία Βαρβάρα» 
 
Η κοινωνική συμβολή του Γενικού Νοσοκομείου Δυτικής Αττικής «Η Αγία 

Βαρβάρα», που λειτουργεί από το 1903 είναι γνωστή και αναγνωρίζεται τόσο 
από τη τοπική, όσο και από την ευρύτερη κοινωνία της Δ. Αθήνας και Αττικής.  
Έως το 2012 το νοσοκομείο ήταν προσιτό στους πολίτες για όλες τις υπηρεσίες 
υγείας. 

 Από τον Ιούλιο του 2012 η υποβάθμιση του Νοσοκομείου ήταν διαρκής και 
όδευε σε οριστικό κλείσιμο, ενώ αγώνες αναπτύσσονταν από τους 
εργαζόμενους, τους πολίτες και την Τοπική Αυτοδιοίκηση της ευρύτερης 
περιοχής. Αυτοί οι αγώνες κράτησαν το νοσοκομείο ανοικτό, έστω και εάν 
υπολειτουργούσε. 

Από το 2015, επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, μεταφέρθηκαν στον χώρο του 
Νοσοκομείου το ΠΕΔΥ - ΜΥ Νίκαιας, και πλέον λειτούργησαν  αξιόλογα 
εξωτερικά ιατρεία – ιδιαίτερα το ηπατολογικό, οδοντιατρικό τμήμα, 
φυσιοθεραπευτήριο, και μικροβιολογικό, το οποίο και εφοδιαζόταν κανονικά με 
υλικά και αντιδραστήρια.  

Με τον τελευταίο νόμο 4495/2017, επί ΣΥΡΙΖΑ, δόθηκε η δυνατότητα 
τακτοποίησης πολεοδομικών ζητημάτων και αυθαίρετων κατασκευών 
ιδιοκτησίας του Δημοσίου μέσα στον χώρο του νοσοκομείου. Επισκευάστηκε 
το κτίριο της Α' Παθολογικής Κλινικής, το οποίο διαθέτει πλέον 52 κλίνες και 
χρησιμοποιείται για περιστατικά ασθενών με κορονοϊό.  

Ένα διάστημα η μονάδα covid 19 έπαψε να λειτουργεί, αλλά από τις αρχές 
Οκτωβρίου, με την υπ’ αρ. 249/1-10-20 απόφαση της Διοίκησης ΥΠΕ Πειραιώς 
και Αιγαίου δέχεται και πάλι ασθενείς με κορονοϊό, για νοσηλεία ήπιων και 
μέτριων περιστατικών (όπως αναφέρεται). 

Από την αρχή της πανδημίας, η κυβέρνηση της ΝΔ, εξήγγειλε προσλήψεις 
υγειονομικού προσωπικού και λειτουργία 1200 ΜΕΘ για όλη τη χώρα. Στη 
πράξη όμως, δεν  έκανε καμία σχετική προετοιμασία, ούτε προσλήψεις μονίμου 
υγειονομικού προσωπικού. 

Σήμερα, στη μονάδα covid-19 του νοσοκομείου, υπάρχουν μόνο 2 παθολόγοι 
και 2 πνευμονολόγοι –πρόσφατα δε, ο ένας παθολόγος έδωσε παραίτηση- και 
ένας αναισθησιολόγος (επικουρικοί). Ό,τι επιπλέον ιατρικό προσωπικό 
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απαιτείται, θα μεταφέρεται, όποτε χρειασθεί, (δηλ. θα πηγαινοέρχεται!), από το 
Αττικό Νοσοκομείο.  

Βλέπουμε λοιπόν να συνεχίζεται και σε αυτό το νοσοκομείο, η ίδια τακτική της 
Κυβέρνησης και του υπουργείου Υγείας, η δια-νοσοκομειακή κινητικότητα. 

Η Κυβέρνηση για να καλύψει τα μεγάλα κενά του ΕΣΥ στην αντιμετώπιση της 
Πανδημίας, μετακινεί γιατρούς, δημιουργώντας έτσι, και άλλα κενά και οξύτατα 
προβλήματα στις νοσοκομειακές μονάδες. Το παράδειγμα της «Σωτηρίας» 
είναι χαρακτηριστικό.  

Τα προβλήματα επίσης στα εξωτερικά ιατρεία του νοσοκομείου και οι 
ελλείψεις εξακολουθούν να υπάρχουν. Δεν είναι στελεχωμένα με γιατρούς το 
γυναικολογικό, το ΩΡΛ και το οφθαλμολογικό ιατρείο. Επίσης ο τεχνητός 
νεφρός, που εξυπηρετεί συμπολίτες μας, κύρια άπορους, εξακολουθεί να 
λειτουργεί ως τμήμα της Παθολογικής κλινικής του νοσοκομείου της Νίκαιας. 

Με επανειλημμένες ερωτήσεις μας, (31/5/ 2019, 15/11/2019 ) και επίκαιρη 
ερώτηση (17/1/20) τέθηκε κοινοβουλευτικά, το θέμα της αναβάθμισης του 
νοσοκομείου. 

Ο αρμόδιος Υφυπουργός, κ. Κοντοζαμάνης, στη συζήτηση της επίκαιρης 
ερώτησης της 31.5.2020 δεν δεσμεύθηκε για την επαναφορά του νοσοκομείου 
στη δευτεροβάθμια βαθμίδα περίθαλψης. Οι «δεσμεύσεις» του ήταν άκρως 
ασαφείς. 

Ως ΣΥΡΙΖΑ, απαιτούμε από την Κυβέρνηση - έστω και τώρα - την ανάληψη 
ουσιαστικών και σχεδιασμένων πρωτοβουλιών για τη στήριξη του Εθνικού 
Συστήματος Υγείας και αναβάθμιση του εν λόγω νοσοκομείου, ως όφειλε να 
κάνει εδώ και 6 μήνες.  

 
Δεδομένου ότι:  
Το ιστορικό, αλλά πάντα «μάχιμο», νοσοκομείο της Αγίας Βαρβάρας:  
 

    Εξυπηρετεί χιλιάδες  κατοίκους της Δυτικής Αθήνας,  Δήμων Πειραιά και 
Δυτικής Αττικής, 
 
     Απέδειξε σε κρίσιμες  ώρες την αναγκαιότητα και  χρησιμότητα του, καθώς 
λειτουργεί ως νοσοκομείο εξυπηρέτησης περιστατικών Covid, 
 
     Εξακολουθεί και  υφίσταται η ανάγκη ενίσχυσης  του με όλες τις ειδικότητες 
και ιδιαίτερα ειδικευμένων ιατρών, με μόνιμες προσλήψεις. 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 

1. Ποιος ο σχεδιασμός του Υπουργείου Υγείας για την εν λόγω 
Υγειονομική Μονάδα; 

2. Θα υπάρξει ενίσχυση του νοσοκομείου σε μόνιμο, υγειονομικό 
προσωπικό, ώστε να καλύπτει τις υγειονομικές ανάγκες, 
πρωτοβάθμιας, αλλά και δευτεροβάθμιας βαθμίδας περίθαλψης του 
πληθυσμού της Δυτικής Αθήνας- Αττικής και  Πειραιά;  

 3.  Θα στελεχωθούν άμεσα τα εξωτερικά ιατρεία, ώστε να εξυπηρετούνται                   
όλες τις ειδικότητες; 

 
Οι ερωτώντες βουλευτές 

 
Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά)  



Αβραμάκης Ελευθέριος 
 
 

Αγαθοπούλου Ειρήνη 
 
 

Αθανασίου Αθανάσιος (Νάσος) 
 
 

Αλεξιάδης Τρύφων 
 
 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 
 
 

Αυγέρη Θεοδώρα (Δώρα) 
 
 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 
 
 

Βίτσας Δημήτριος 
 
 

Δραγασάκης Ιωάννης 
  
 

Δρίτσας Θεόδωρος 
 
 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 
 
 

Καλαματιανός Διονύσιος 
 
 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 
 
 

Λάππας Σπυρίδων (Σπύρος) 
 
 

Μάλαμα Κυριακή  
 
 

Μάρκου Κωνσταντίνος 
 
 

Μεικόπουλος Αλέξανδρος 
 



 
Μουζάλας Ιωάννης 

 
 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 
 
 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 
 
 

Παπαχριστόπουλος Αθανάσιος 
 
 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 
 
 

Ραγκούσης Ιωάννης 
 
 

Σκουρλέτης Παναγιώτης (Πάνος) 
 
 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 
 
 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 
 
 

Σπίρτζης Χρήστος 
 
 

Τελιγιορίζου Ολυμπία 
 
 

Τζούφη Μερόπη 
 
 

Φάμελλος Σωκράτης 
 
 

Φίλης Νικόλαος 
 
 

Φωτίου Θεανώ 
 
 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 
 
 

Χρηστίδου Ραλλία 



 
 




